
   Αθήνα, 08/12/2020 

Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 

ΠΡΟΣ :  Τoν κ. Υπουργό Υγείας 

   

 

ΘΕΜΑ : «Αναιτιολόγητη μη κάλυψη των δαπανών για κοχλιακά εμφυτεύματα, 
παρά τις σχετικές εγκρίσεις από τις αρμόδιες Επιτροπές Κ.Ε.Σ.Υ.» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Στις περιπτώσεις της αμφοτερόπλευρης πρακτικής κώφωσης, όπως είναι ευρέως 

γνωστό στον επιστημονικό χώρο, η θεραπεία/αποκατάσταση επέρχεται με την 

τοποθέτηση κοχλιακού εμφυτεύματος, που αποκαθιστά την ακοή του παθόντα πολύ 

κοντά στο 100%. Παρά την ανωτέρω δυνατότητα θεραπείας της εν λόγω πάθησης, η 

οποία συνδυάζεται και με ποσοστό αναπηρίας, όταν δεν έχει θεραπευτεί, 

διαπιστώνουμε, δυστυχώς, έχοντας δεχθεί σωρεία  από παράπονα και σχετικές 

διαμαρτυρίες γονέων, κυρίως, των οποίων τα παιδιά πάσχουν από την εν λόγω 

πάθηση, πως το Ελληνικό Δημόσιο καθυστερεί δραματικά την αποζημίωση της 

δαπάνης τοποθέτησης των ανωτέρω κοχλιακών εμφυτευμάτων. Μέχρι πρότινος, 

μάλιστα, το Υπουργείο Υγείας, δεν κάλυπτε, ούτε καν την τοποθέτηση δεύτερου 

κοχλιακού εμφυτεύματος, προς πλήρη αποκατάσταση του παθόντα «ανάπηρου». Όλα 

τα παραπάνω συμβαίνουν, παρά την συνταγματική υποχρέωση για επίδειξη «ειδικής 

φροντίδας» από την Πολιτεία προς τους ανάπηρους πολίτες, ανήλικους ή ενήλικες, 

όπως αναφέρεται στο άρθρο 21, παρ. 2, του Συντάγματος.  

 

Η όλη κατάσταση κωλυσιεργίας των αρμοδίων για το ως άνω ζήτημα δημοσίων 

υπηρεσιών, που άπτεται της υγείας των Ελλήνων πολιτών, κυρίως, μάλιστα, των 

αναπήρων, είναι κάτι μοναδικό παγκοσμίως. Μάλιστα, στη χώρα μας προβάλλεται από 

τα καθ’ ύλην αρμόδια νοσοκομειακά ιδρύματα και η δήθεν ανάγκη μεσολάβησης 

χρονικού διαστήματος από την τοποθέτηση του ανωτέρω εμφυτεύματος και στο 

δεύτερο αυτί του πάσχοντα, ενώ σε όλες τις χώρες, παγκοσμίως, η ως άνω 

αμφοτερόπλευρη εμφύτευση γίνεται ταυτόχρονα. Σε ορισμένες, δε, περιπτώσεις, 

τίθεται και θέμα μακράς λίστας αναμονής, γεγονός που επιτείνεται και με την επίκληση 

των ιδιαίτερων συνθηκών έλλειψης διαθεσιμότητας των χειρουργείων, που προκαλεί η 

τρέχουσα πανδημία του κορωνοϊού.  
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Τέλος, οι γονείς που βρίσκονται εν αναμονή της ανταπόκρισης του Κράτους στη 

σωτήρια θεραπεία για τα ανάπηρα παιδιά τους, μας διαβεβαιώνουν ότι, η Εκτελεστική 

Επιτροπή του εκάστοτε αρμόδιου για τις σχετικές διαδικασίες γνωματεύσεων επί 

θεμάτων αναπηρίας «ΚΕΣΥ», εγκρίνει, σε πολλές περιπτώσεις, την 100% κάλυψη του 

κόστους τοποθέτησης των κοχλιακών εμφυτευμάτων σε ιδιωτικά νοσοκομεία, προς 

χάρη παιδιών που είναι κάτοχοι πιστοποιητικού ποσοστού αναπηρίας. Μάλιστα, όπως 

αναφέρουν οι γονείς, πολλές εξ’ αυτών των αποφάσεων κύρωσης της σχετικής 

δαπάνης βρίσκονται στο γραφείο του Υπουργού Υγείας και το μόνο που εκκρεμεί είναι 

η τελική υπογραφή του τελευταίου, ώστε να προωθηθεί, ως υλοποιήσιμη, η εκάστοτε 

σχετική απόφαση, με την οποία καλύπτεται όλο το έξοδο τοποθέτησης του ανωτέρω 

εμφυτεύματος. Σημειωτέο, δε ότι, σε συνθήκες οικονομικής δυσχέρειας, την οποία 

βιώνει η πλειοψηφία των γονέων, σήμερα, μια ιδίοις εξόδοις δαπάνη από τον 

οικογενειακό προϋπολογισμό ύψους πλέον των 20.000€ + ΦΠΑ, μαζί με τα όποια άλλα 

έξοδα νοσηλείας, είναι κάτι ανέφικτο για πολλούς. Ως εκ τούτου, η πολιτική απραξία 

και έλλειψη κινητοποίησης των αρμοδίων πολιτικών και υπηρεσιακών παραγόντων για 

την αποκατάσταση των αναπήρων συνανθρώπων μας, και δη των παιδιών ή νέων, 

εγείρει πολλά και εύλογα ερωτηματικά.  

  
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,  

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:  

1. Είναι σε γνώση σας οι ανωτέρω καθυστερήσεις και κωλυσιεργίες που 

διαπιστώνονται στα αρμόδια νοσοκομειακά ιδρύματα για την τοποθέτηση κοχλιακών 

εμφυτευμάτων; Αν ναι, για ποιο λόγο δεν λαμβάνετε την πρόνοια να επισπευσθούν οι 

σχετικές γραφειοκρατικές διαδικασίες έγκρισης των σχετικών αποφάσεων, ώστε να 

αποκατασταθεί στο συντομότερο δυνατό χρονικό διάστημα η σχετική αναπηρία των 

πασχόντων συμπολιτών μας, όπως είναι υποχρέωση της Πολιτείας, τόσο για λόγους 

αλληλεγγύης, όσο και εξ’ αιτίας της υποχρέωσης για επίδειξη «ειδικής φροντίδας» 

προς τους ανάπηρους συνανθρώπους μας, την οποία επιτάσσει το Σύνταγμα; 

2. Θα λάβετε την απαραίτητη μέριμνα για να εξυπηρετηθούν, το ταχύτερο δυνατόν, οι 

λίστες αναμονής για τοποθέτηση κοχλιακών εμφυτευμάτων, τόσο σε δημόσια, όσο και 

σε ιδιωτικά νοσοκομεία, ακόμα και με επί τούτου ίδρυση χειρουργικών υποδομών, στα 

πλαίσια της ως άνω «ειδικής φροντίδας», προκειμένου να επισπευσθεί η δυνατότητα 

βελτίωσης της ποιότητας ακοής των πασχόντων παιδιών, που αποτελεί προϋπόθεση 

για την ανάπτυξη του λόγου και της ομαλής ένταξής τους στο κοινωνικό περιβάλλον, 

όπως πρόσθετα επιτάσσει το άρθρο 21, του Συντάγματος; 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 




